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Rendkívüli  ülésre  hívták össze hétfőn,  június  3-án Hargita  megye önkormányzati  testületét.  A
napirendi pontok között újra szerepelt az úgynevezett e-kormányzásról szóló határozat, aminek
megszavazását a múlt héten lezajlott soros havi ülésen elhalasztottak Sorbán Attila  néppárti
képviselő  jogos  észrevétele  alapján,  miszerint  a  határozattervezet  hiányos  volt,  így  abban  a
formában a Hargita megyei Néppárt nem tudta azt támogatni.

Sorbán Attila és Orosz Pál Levente néppárti megyei tanácsosok

A  hétfői  rendkívüli  ülésen  –  mivel  a  hiányosságokat  pótolták  –  az  e-kormányzásról  szóló
határozattervezetet a testület egyöntetűen elfogadta. Az európai uniós finanszírozású, az Ágazati
Operatív  Program  keretében  támogatott  projekt  általános  célkitűzése  a  közszolgáltatások
elektronikus rendszerének létrehozása, a közintézmények hatékonyságának növelése, valamint az
adminisztrációs  döntési  és  ügyintézési  folyamatok  gyorsítása.  Ennek  részeként  12  online
közszolgáltatás állna az állampolgárok részére, így lehetővé válna az internet segítségével történő
ügyintézés  többek  között  építkezési  engedélyek  kérelmezése,  illetékek  befizetése,  pályázatok
benyújtása  esetében,  és  a  számítógépes  program  az  önkormányzatok  mezőgazdasági
nyilvántartásának  kezelését  is  megkönnyítené.

A Hargita megyei faluképvédelmi programról szóló határozattervezet kapcsán Sorbán Attila elvi
problémákra hívta fel a figyelmet. A faluképvédelmi programot példaként felhozva rávilágított arra,
hogy a kiutalt 12 ezer lejes összeg elköltéséről részletesebb leírást kellene megfogalmazni. Ugyanis
a  határozattervezetből  nem  derül  ki,  hogy  az  összegből  hány  könyvet  nyomtatnak,  mennyit



fordítanak irodai költségekre, mennyit szállásra, reklámra stb. Fülöp Otília főépítész válaszában
utalt  arra,  hogy  az  összeg  egy  részével  az  Erdélyi  Magyar  Műszaki  Tudományos  Társaságot
támogatják  a  Nemzetközi  Építéstudományi  Konferencia  (ÉPKO)  szervezésében.  Másik  része  a
költségeknek a faluképvédelmi felmérésről szóló kiadványok terjesztésére vonatkozik. A válaszban
nem hangzottak el konkrétumok az összegre vonatkozóan, így Sorbán jelezte, hogy nem tudja
megszavazni  a  határozattervezetet  (a  szavazás  során  tartózkodott,  de  24  igen  szavazattal  a
testület elfogadta azt). Sorbán hangsúlyozta: nem a faluképvédelmi programmal van gond, mert a
hasonló tervezetek szükségesek, viszont a költségvetést fontos lenne átláthatóbbá tenni. Sajnos
minden  olyan  határozattervezet,  ami  költségvetést  tartalmaz  homályos,  átláthatatlan.  A
költségvetést tartalmazó részekből  nem derül  ki,  mire mennyit  költenek és miért  csak annyit,
amennyit.

Az utolsó napirendi pontnál a korrupcióellenes ügyészség kérésére a testület huszonegy igen és
három tartózkodó (Orosz Pál Levente, Sorbán Attila - Néppárt, Thamó Csaba - MPP) szavazattal
határozatban fogadta el a választ, mely szerint Hargita Megye Tanácsának, rosszul kivitelezett
munkálatok miatt, folyamatban levő polgári peres eljárások tárgyát képező kártérítési igénye van
cégekkel szemben, és kéri, hogy az ügyészség vegye figyelembe ezt a büntetőjogi eljárás során. A
továbbiakban a  megyei  tanács  alkalmazkodni  fog kártérítési  igényével  a  bíróság meghozandó
jogerős ítéletéhez.

A közpénzek elköltése kapcsán Sorbán Attila szemléletváltásra szólította fel a képviselőket, akiket
arra kért, hogy vizsgálják meg az eddigi folyamatokat és keressék meg, hol és miként adódhattak
problémák.
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